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                                                      P R O T O K Ó Ł 

         z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

                                     odbytego w dniu  22 marca 2010 roku  

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie na 2010 rok, 

b) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w  budżecie gminy na rok 2011  środków  

stanowiących fundusz sołecki . 

5. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami  dla  

Gminy Sieroszewice. 

6. Opracowanie planu pracy Komisji na 2010 rok. 

7. Wolne głosy i wnioski . 

8. Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

 

Ad.1)  Otwarcia posiedzenia Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury  

dokonał przewodniczący Komisji p. Tadeusz Wojtysiak o godz. 12:07. W posiedzeniu 

Komisji uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji, p. Wójt  i p. Skarbnik. Lista obecności  

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad.2)  Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia komisji  i wyjaśnił ,że w 

pkt. 7 „ Wolne głosy i wnioski”  zostanie rozpatrzony  wniosek  mieszkańców wsi Strzyżew  

z podpisami  w sprawie ponownego przeanalizowania przeznaczenia budynku po byłej Szkole 

Podstawowej w Strzyżewie i budowy przedszkola przy nowej szkole . 

Komisja   przyjęła jednogłośnie  zaproponowany porządek posiedzenia Komisji  wraz z 

poprawką.  

 

Ad.3)  Protokół z ostatniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie  bez uwag.  

 

Ad.4)   a) P. Wójt – omówił projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie na 2010 rok.  

Przedstawił  na jakiej podstawie  proponuje się dokonanie zmian w budżecie  . Poinformował 

członków komisji ,że zlikwidowano Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej  i po ostatnim szkoleniu  w tym temacie wyjaśniło się ,że nie można  

dofinansowywać z budżetu gminy  budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  
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Dodał, że do projektu uchwały wprowadzono  przychody z tytułu wolnych środków z 2009 

roku w wysokości 892.609,00 zł.  „ Do Urzędu Gminy wpłynęło szereg wniosków  od 

mieszkańców, sołtysów i radnych  i na podstawie tych wniosków zaproponuję podział tych 

środków.” 

P. Anatol Piaskowski-  zapytał, czy  są to wnioski , które wpłynęły  w ostatnich dniach, czy  

brane są pod uwagę  wnioski , które wpłynęły  w  poprzednim roku? 

P. Wójt- wyjaśnił, że  przy propozycjach podziału wolnych środków były  brane pod uwagę 

wnioski, które wpłynęły  w ciągu  roku.  

P. Paweł Siwak-  zwrócił się z pytaniem , czy można  dofinansowywać  koszty związane z 

usuwaniem azbestu? 

P. Wójt-  udzielił wyjaśnień ,że nie można  , jest podobny problem  jak z dofinansowaniem 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  Poinformował ,że z budżetu gminy 

dofinansowano do tej pory  do kosztów  budowy czterdziestu przydomowych oczyszczalni 

ścieków.  

Przedstawił propozycję  podziału wolnych środków  za 2009 roku na następujące zadania:  

   - niewykorzystane środki na przeciwdziałanie narkomanii i alkoholizmowi  -  50.649,00 zł. , 

   - zmniejszenie deficytu z przeznaczeniem na budowę boiska sportowego „ MOJE BOISKO 

ORLIK” w  Sieroszewicach -  130.000,00 zł., 

  -  zmniejszenie deficytu z przeznaczeniem na budowę Centrum Wsi  Sieroszewice –  

     - 5.000,00 zł.,  

  -  wypłata wynagrodzenia dla opiekuna boiska sportowego – ORLIK – 10.800,00 zł., 

  -  wydatki na sport niezrzeszony- 5.000,00 zł. , 

  -   modernizacja drogi w m. Sławin Stary- 60.000,00 zł. , 

  -  wykonanie projektu budowy łącznika w Szkole Podstawowej w Masanowie – 20.000,00 zł 

  -  rozbudowa GOK i remont pomieszczeń frontowych w GOK Sieroszewice-  150.000,00 zł. 

  -  wydatki związane z obchodami roku F. Chopina w Strzyżewie-  20.000,00 zł., 

  -   budowa pętli autobusowej w Sieroszewicach – 30.000,00 zł. , 

  -   utwardzenie parkingu przy Szkole Podstawowej  w Ołoboku- 20.000,00 zł. , 

  -   wydatki na Zespół Pieśni i Tańca w Ołoboku   w związku z wyjazdem do Anglii –  

      - 25.000,00 zł.,  

 -    dofinansowanie działalności Muzeum Ziemi Ołobockiej -  6.000,00 zł., 

 -   utwardzenie placu przed Szkołą Podstawową w Strzyżewie – 40.000,00 zł., 

 -   dofinansowanie budowy boiska sportowego w Namysłakach- 10.000,00zł., 

 -   utwardzenie placu przed Ośrodkiem Zdrowia w Sieroszewicach-  60.000,00 zł., 

 -   budowa ścieżki rowerowej z Latowic do Sieroszewic – 70.000,00 zł., 

 -   zwiększenie dotacji do remontu dróg powiatowych -  60.000,00 zł.,( drogi na 

ul.Bilczewskiej z Sieroszewic w kierunku Bilczewa  oraz drogi  Psary – Bilczew), 

  -  na remonty i bieżące utrzymanie dróg gminnych – 120.160,00 zł.  

    W dalszym ciągu posiedzenia  przedstawił p. Wójt proponowany podział podatku od 

nieruchomości od polskich  Sieci Elektroenergetycznych  Operator Spółka Akcyjna  w 

kwocie 475.658,00 zł: 

  -  adaptacja budynku po starej szkole w Strzyżewie  na przedszkole- 100.000,00 zł., 

  -  zakup samochodu dla Gminnego Zakładu Komunalnego  do utrzymania porządku na  
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     terenie gminy – 50.000,00 zł., 

  -  inwestycje i remonty na salach wiejskich – 60.000,00 zł.,( wnioskował Parczew, Masanów 

i Rososzyca)  . Poinformował, że na remont Sali w  Strzyżewie   gmina nie dofinansowuje za 

wyjątkiem wykonania remontu dachu. Nie doszło do podpisania umowy  z OSP i nie może 

być finansowania.” 

  -  rezerwa na inwestycje drogowe – 100.000,00 zł., 

 -  na koszty związane z obchodami 20 –lecia Samorządu Terytorialnego – 20.000,00 zł., 

 -  na projekt budowy Ośrodka Zdrowia w Sieroszewicach – 50.000,00 zł., 

 - dla  Bractwa Kurkowego w ramach promocji gminy na wykonanie odznaczeń -  4.000,00 zł. 

 - zakup wyposażenia na boisko ORLIK  i środków czystości , energii – 15.000,00 zł., 

 - zapłata za energię elektryczną na salach wiejskich  - 15.000,00 zł., 

 - za zmniejszenie deficytu -  61.658,00 zł. 

P. Jerzy Kasprzak – zabrał głos w sprawie inwestycji dróg powiatowych ,że  najlepszym 

rozwiązaniem byłoby , aby  gmina miała pod sobą drogi powiatowe. 

P. Wójt-  poinformował ,że Powiat  remontuje drogę na ul. Słonecznej w Masanowie, 

ponieważ  po zimie droga ta została całkowicie zniszczona – pokruszył się asfalt. Dodał, że 

gminy muszą dopasować się do możliwości finansowych Powiatu i zarezerwować 

dofinansowanie.  

P. Kazimierz  Kowalski-   wyraził pozytywną opinię na temat działalności  radnego 

powiatowego p. Marka Michalczaka , że czyni starania i zabiega o budowę dróg 

powiatowych. 

P. Jerzy Kasprzak- przypomniał ,że składał wniosek  na dokończenie  modernizacji ul. 

Środkowej w Rososzycy  ( odcinek o długości 50 metrów  do posesji p. …
1
). 

Dodał, że  temat ten jest  ciągle podnoszony na wszystkich zebraniach wiejskich.  

P. Wójt-  wyjaśnił ,że będzie to inwestycja – sprawa ta nie była  wnioskowana wprost na 

zebraniu, ale można zmniejszyć rezerwę na inwestycje drogowe o 10.000,00 zł.  i 

przeznaczyć na ten cel. 

P. Anatol Piaskowski- wnioskował  o zrobienie parkingu  przy Zespole Szkół w Wielowsi. 

W tej chwili jest tam tragicznie i jest to godne przemyślenia rozwiązanie. Zapytał , czy jest 

planowane w ramach środków  na remonty i bieżące utrzymanie dróg- utwardzenie dróg 

gminnych żużlem na ul. Ceglanej  w prawo  w kierunku lasu , gdzie mieszka p. Krysia ? 

P. Ireneusz Rojek – zaproponował, aby nawieść żużel na drogę w Zamościu w kierunku lasu 

gdzie znajdują się 3 budynki. 

P. Kazimierz Kowalski – poinformował, że nawożenie szlaki nie jest najlepszym 

rozwiązaniem a najgorszy żużel można kupić już za 900 zł tylko jest tam bardzo dużo mułu. 

P. Jerzy Kasprzak-  stwierdził ,że dużo daje jak  są pobocza wysypane żużlem  ( w ten 

sposób została zrobiona droga w kierunku Strzyżewa). Przypomniał ,że  w tym roku jak był 

odbiór oczyszczalnie ścieków w Rososzycy to droga przy ulicy Wiśniowej była w takim złym 

stanie że stała się prawie nieprzejezdna.  

                                                           
1
  Art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z dnia 8 

października 2001 roku ze zmianami). 
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P. Wójt – poinformował, że nie dawno w Urzędzie Gminy była mieszkanka Rososzycy z 

ulicy Wiśniowej z prośbą o modernizacje drogi łączącej z ulicą Kwiatową. Dodał, że na 

zebraniu w Rososzycy była zawarta umowa społeczna między stronami i Wójtem. 

P. Paweł Siwak – poinformował, że zgłosili się rodzice młodzieży z Drużyny Harcerskiej 

„Marzyciele” o udzielenie pomocy finansowej na ocieplenie dachu. „Rodzice wykonali 

kominek w obiekcie sportowym jednak dach nie został ocieplony  w trakcie zbiórki kapie im  

z dachu. Trudno przewidzieć  jaki to będzie koszt”. 

P. Wójt – udzielił odpowiedzi, że minimalny koszt wyniesie około 3000 złotych. 

Przewodniczący Komisji – zapytał jakie duże jest to pomieszczenie? 

P. Paweł Siwak – wyjaśnił, że 7x4 m.. Dodał, że rodzice włożyli dużo wkładu w 

przygotowanie tego pomieszczenia pomalowali je, a materiał przynosili z domu. Harcerze 

maja zbiórki 2 razy w tygodniu we wtorki i w czwartki.  

P. Wójt – poinformował, że będzie możliwość zmniejszenia deficytu budżetowego o 3000 zł 

i przeznaczenie tej kwoty na utrzymanie obiektów sportowych. 

P. Henryk Jędroszka – zwrócił się z pytaniem czy byłaby możliwość dołożenia pewnej 

kwoty do wykonania  boiska w Namysłakach? 

P. Wójt-   wyjaśnił, że na  budowę boiska  są zaplanowane środki  z funduszu sołeckiego w 

wysokości  8.000,00 zł. , natomiast z  nadwyżki została zaplanowana  kwota 10.000,00 zł. , 

czyli razem będzie  18.000,00 zł..  Stwierdził, że jest ostrożny , jeżeli chodzi o nakłady  na 

budowę małych boisk, ponieważ w Sławinie zostało zrobione boisko i stoi bezczynnie.  

P. Anatol Piaskowski- „ W związku z tym co powiedziałem , aby zmniejszyć rezerwę na 

inwestycje drogowe  do 60.000,00 zł. , a kwotę 40.000,00 zł. przeznaczyć na   wybudowanie 

parkingu przy Zespole Szkół w Wielowsi – to parking będzie służył na lata. Jeżeli chodzi o 

utwardzenie placów przed Ośrodkiem Zdrowia w Sieroszewicach oraz  przed Szkołą 

Podstawową w Strzyżewie , to być może udałoby się połączyć te zadania i skorzystać 

finansowo .” 

P. Jerzy Kasprzak- zwrócił uwagę ,że propozycję podziału wolnych środków radni 

otrzymali przed posiedzeniem Komisji i  nie było możliwości , aby porównać , ile środków  z 

nadwyżki przeznaczono na poszczególne wioski.  

P. Anatol Piaskowski- wyraził opinię ,że  niektóre inwestycje są prowadzone nie tylko dla 

jednej wioski  i nie można mówić o dzieleniu  środków na poszczególne wioski. 

P. Wójt-   stwierdził, że ma obawy  odnośnie  kosztów związanych z remontami dróg , na 

razie jeszcze dokładnie nie wiadomo.  

P. Przewodniczący Komisji-  poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez P. Siwaka  

dot. zmniejszenia deficytu  o kwotę 3.000,00 zł. i przeznaczenie  na utrzymanie obiektów 

sportowych . Wniosek w powyższej sprawie został przyjęty jednogłośnie.  

Następnie Komisja przyjęła  jednogłośnie wniosek p. A. Piaskowskiego   w sprawie 

zmniejszenia rezerwy na inwestycje drogowe  z kwoty 100.000,00 zł. do kwoty 60.000,00zł.  

a kwotę 40.000,00zł.  przeznaczyć  na wykonanie parkingu przy Zespole Szkół w Wielowsi.  

 

Komisja  zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie wniosek w powyższej sprawie. 
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P. Wójt – zaproponował ,aby na sesji  nie głosować  oddzielnie wniosków przyjętych przez 

Komisję.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie  na 2010 rok  z uwzględnieniem propozycji podziału wolnych środków za 2009 rok 

zgłoszonej przez Wójta Gminy. 

 

b)P. Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia  w budżecie gminy na rok 

2011 środków  stanowiących fundusz sołecki. Zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim -  Rada 

Gminy jest zobowiązana do podjęcia uchwały w tej sprawie do 31 marca  każdego roku na 

rok następny.  

P. Przewodniczący Komisji -  zwrócił się , co będzie ze środkami, jeżeli nie wykorzystał 

Strzyżew? 

P. Skarbnik- udzieliła wyjaśnień ,że  w ubiegłym roku wykorzystały  fundusz sołecki 

wszystkie  wioski , a na ten rok dopiero wykorzystają.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  projekt uchwały  w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 20011  środków stanowiących fundusz 

sołecki. 

 

c).Wójt- poinformował ,że jest  obowiązek składania sprawozdań  wynikający z ustawy  o 

odpadach  w terminie do 31 marca po upływie okresu sprawozdawczego.  Sprawozdanie z 

realizacji gminnego planu gospodarki  odpadami stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

P. Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że należałoby podjąć radykalne rozstrzygnięcia , 

aby  zobowiązać wszystkich mieszkańców  do nabycia kubłów  na odpady.  

P. Wójt-  „  Kosze na odpady , które stoją w centrach wsi  można byłoby zlikwidować , 

gdyby w 90 % mieszkańcy mieli kubły. W takim stanie rzeczy można byłoby wprowadzić 

worki   do segregacji odpadów.” 

P. Paweł Siwak-  wyraził swoje zdanie ,że  jeżeli chodzi o worki , to odpady są segregowane  

i jak jest kosz pusty to odpady są wrzucane do środka , natomiast w przypadku jak  kubeł jest 

pełny , to  worki są pozostawiane przy kubłach i robi się wielki bałagan.  

P. Arkadiusz Wojtczak- wystąpił z propozycją , aby do mieszkańców gminy wystosować 

pisma  z odpowiednimi paragrafami , aby w ten sposób zobligować ich do nabycia kubłów.  

Zadał pytanie , czy w Latowicach zostanie uruchomiony cmentarz? Poinformował ,że zwrócił 

się do niego ksiądz proboszcz odnośnie kupna drogi . Odnośnie cmentarza zaistniał problem , 

bo  cmentarz jest zawieszony w próżni , gdyż nie był formalnie zamknięty. 

P. Wójt – potwierdził wypowiedź p. Wojtczaka ,że  brak jest decyzji o zamknięciu 

cmentarza, ale  cmentarz zostanie otwarty.  

P. Paweł Siwak-  zwrócił się z pytaniem odnośnie usuwania azbestu , czy Powiat lub Urząd 

Marszałkowski  planują  środki na ten cel?  

P. Skarbnik Gminy – wyjaśniła ,że  zgodnie z obowiązującymi przepisami nie można 

dofinansowywać  tego rodzaju przedsięwzięć.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie sprawozdanie  z realizacji Gminnego Planu 

Gospodarki Odpadami  z uwzględnieniem wniosku p. Wojtczaka dot. zobligowania 

mieszkańców do nabycia kubłów na odpady. 

 

Ad.6) Przewodniczący Komisji – przedstawił  proponowany „ plan pracy Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury  na 2010 rok” . 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  plan pracy Komisji na 2010 rok , który 

stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.    

 

Ad.7) P. Przewodniczący Komisji – przedstawił  wniosek mieszkańców wsi  Strzyżew  wraz 

z podpisami  o ponowne przeanalizowanie  przeznaczenia budynku po byłej Szkole 

Podstawowej w Strzyżewie  i budowy nowego przedszkola .Wniosek  w powyższej sprawie 

stanowi załącznik nr  4 do protokołu.  

P. Paweł Siwak- zwrócił się z pytaniem ,czy wystąpiły  jakieś nowe okoliczności , aby 

rozpatrywać   na nowo tą sprawę.  

P. Wójt- „ Jeżeli chodzi o dostosowanie starego budynku , to za pewien czas mogę 

powiedzieć , jaki ma być zakres modernizacji budynku  i jak należałoby  dostosować stary 

budynek na potrzeby przedszkola.  

P. Anatol Piaskowski-  wyraził swoją opinię ,że  dużą zaletą jest to ,  że przedszkole będzie 

znajdować  się w oddzielnym budynku . Ponadto uzasadnił ,że  budynek ten jest usytuowany 

w bardzo dobrym miejscu  i nie jest , to żaden argument , aby   budować nowe przedszkole.  

 Komisja odrzuciła jednogłośnie  wniosek złożony przez p. sołtys wsi Strzyżew dot. 

ponownego przeanalizowania  przeznaczenia budynku po byłej Szkole Podstawowej w 

Strzyżewie i podtrzymała swoje wcześniejsze stanowisko w tej sprawie.  

 

Ad.7) P. Jerzy Kasprzak- zapytał , czy jest opracowywany projekt na budowę przedszkola w 

Sieroszewicach? 

P. Paweł Siwak-  stwierdził ,że  na podstawie  wsi Strzyżew  nasunął mu się taki wniosek , że 

nim się wyjdzie z jakąś propozycją na forum , to wcześniej  trzeba rozmawiać z 

mieszkańcami i dokonać odpowiednich   uzgodnień  , jaki priorytet jest najważniejszy w 

danej wsi.  

P. Jerzy Kasprzak-  zapytał jak się posuwa sprawa związana z budową boiska we wsi 

Rososzyca?  

P. Wójt – wyjaśnił ,że   był ogłoszony  nabór wniosków w Poznaniu  w Urzędzie 

Marszałkowskim  w terminie do 18 marca br., jednak nabór ten został wstrzymany , ale 

wniosek zostanie złożony w nowo wyznaczonym terminie.  

P. Jerzy Kasprzak-   zapytał , co będzie jeżeli Urząd Marszałkowski  nie przyjmie tego 

wniosku - to co będzie ze środkami? 

P. Wójt-  udzielił odpowiedzi ,że jeżeli wniosek będzie pozytywnie rozpatrzony , to będzie 

realizowana inwestycja .  

P. Ireneusz Rojek -  Zapytał odnośnie dofinansowania przewozów  autobusowych , 

twierdząc , że należałoby zmniejszyć dofinansowanie z uwagi na to , że nie jeździ autobus z  
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Kanii do Ostrzeszowa. Wyraził zdanie , że podobnie przedstawia się sprawa związana z 

dofinansowaniem przedszkoli – Gmina  daje pieniądze na przedszkole w Grabowie , a jest 

przedszkole przy Szkole Podstawowej w Zamościu.  

P. Jerzy Kasprzak – ponowił sprawę  związaną z regulacją rzeki  „ OŁOBOK ” , były 

uzgodnienia ,że urzędnicy  zajmą się tą sprawą . Prosił , aby gmina zajęła się  tym wnioskiem.  

P. Wójt- udzielił wyjaśnień , a mianowicie : „ Są odpowiednie służby  od tego , które 

posiadają środki na ten cel. Odbudową tej rzeki powinien zająć się Wielkopolski Zarząd 

Melioracji  i Urządzeń Wodnych w Poznaniu . zobowiązał się , że zostanie  wystosowane 

pismo  w tej sprawie do odpowiednich służb.   

P. Przewodniczący Komisji-  zgłosił swoje spostrzeżenie , czy nie należałoby robić tej 

regulacji wcześniej , bo jest za wysoki poziom wody na rzece Prośnie i  dlatego woda się 

cofa.  

 

Ad.8 ) Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia  ,p. Przewodniczący Komisji o godz. 

13:45 dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Infrastruktury.  

            Protokółowała:                                                                         Przewodniczący  

                                                                                                    Komisji Rolnictwa, Rozwoju  

          Joanna Glapiak                                                            Gospodarczego  i Infrastruktury                     

    insp. d/s. Obsługi Biura Rady                                              

           i Spraw Organizacyjnych      

                                                 

Członkowie Komisji: 

  

1. Berkowski Tomasz - ………………………… 
 

2. Jędroszka Henryk - ………………………… 
 

3. Kasprzak Jerzy - …………………………… 
 

4. Kowalski Kazimierz - ……………………… 
 

5. Piaskowski Anatol - ………………………… 
 

6. Rojek Ireneusz - ……………………………… 
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7. Siwak Paweł - ………………………………… 
 

8. Wojtczak Arkadiusz - ………………………… 
 

9. Wojtysiak Tadeusz - …………………………… 
      

 

 

 

 


